



من كتاب كلمة منفعة لقداسة البابا شنوده الثالث

صلاة في بدء العام الجديد

❖ اجعله يا رب عاماً مباركاً.... عاماً نقياً نرضيك فيه.... عاماً تحل فيه بروحك وتشتريك في العمل معنا...
❖ تمسك بأيدينا، وتقود أفكارنا من أول العام إلي آخره....
❖ حتي يكون هذا العام لك وتستريح فيه....
❖ إنه عام جديد نقي لا تسمح أن نلوثة بشئ من الخطايا ومن النجاسات....
❖ كل عمل نعمله في هذا العام، إشتراك يارب فيه.... بل لنصمت نحن، وتعمل أنت كل شئ... حتي نسر بكل ما نعمله ونقول مع يوحنا البشير: " كل شئ به كان، وبغيره لم يكن شئ مما كان"
❖ وليكن هذا العام يارب عاماً سعيداً.... إطبغ فيه بسمه علي كل وجه، وفرح كل قلب وادخل بنعمتك في التجارب، وأعط المجربين معونة..
❖ وانعم علي الكل بالسلام والراحة....
❖ إعط رزقاً للمعوزين، وشفاءاً للمرضي، وعزاءاً للحزاني...
❖ لسنا نسأل من أجل أنفسنا فقط... إنما نسأل من أجل الكل لأنهم لك... خلقتهم ليتمتعوا بك، فأسعدهم إذاً بك....
❖ نسألك من أجل الكنيسة ومن أجل كرازتك، ومن أجل كلمتك لتصل إلي كل قلب...
❖ ونسألك من أجل بلادنا، ومن أجل سلام العالم، لكيما يأتي ملكوتك في كل موضع..
❖ اجعله يارب عاماً مثمراً، كله خير.... كل يوم فيه له عمله، ولكل ساعة عملها.. ولا تسمح أن توجد فيه لحظة واحدة عقيمة.. إنما إملأ حياتنا فيه نشاطاً وعملاً وإنتاجاً.... أعطنا بركة التعب المنتج المقدس....
❖ وأعطنا شركة الروح القدس في كل أعمالنا...
❖ نشكرك يارب لأنك أحببتنا حتي هذه اللحظة، وأهديتنا هذا العام لكيما نباركك فيه..

From ``Words of Spiritual Benefit`` for H.H. Pope
Shenouda III
the new year prayer

- ❖ Lord, make it a blessed year... A pure year to please You... A year in which Your Spirit prevails... And joins in working with us...
- ❖ Hold our hands and guide our thoughts from the beginning of the year till its end...
- ❖ Let this year be Yours, to please You...
- ❖ It is a New Year, spotless; let us not tarnish it with our sins or impurities...
- ❖ Lord, be with us in every work we intend to do this year... Silent we will be, and you will do everything...
- ❖ Let us rejoice in all Your deeds, and say with John the Evangelist: "All things were made through Him, and without Him nothing was made that was made." (John 1:3)
- ❖ Let this year, O Lord, be a happy year... put a smile on each face and gladden every heart...
- ❖ Let Your grace emerge in our trials and help those who are tempted...
- ❖ Grant us peace and quietness of mind...
- ❖ Give those who are in need, cure the sick and console the grieved...
- ❖ We do not ask You, God, only for ourselves... But we ask for the all, because they are Yours... You created them to rejoice in You. ..then make them happy with You
- ❖ We ask You for the Church, for Your mission, that Your word may reach every heart...
- ❖ We ask you for our country, for the world's peace that Your Kingdom may come everywhere.
- ❖ Let it be a fruitful year, full of goodness... Everyday and every hour has its own work... Do not allow a futile moment... Fill our life with activity, work, and production... Grant us the blessing of a productive and holy toil.
- ❖ Let the communion of the Holy Spirit be with us in all our deeds...
- ❖ We thank you, God, for you have kept us till this hour and granted us this year, that we may bless You...

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonv@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

service schedule

جدول مواعيد الخدمة

service	Day	Time	AM/PM	Service
+ Meeting of St. John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعترافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3)	Sat	1 - 2	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 3 - KG)
+ Coptic hymns class (Grade 4 - 6)	Sat	2 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½ - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 - 11)	Sun	1 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 7 - 11)
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 - 4	PM	+ درس الحان و قبطي (cegep & +)

أخبار الكنيسة

1. باركنا اليوم نيافة الأتيا رويس - كما إشتراك معنا القمص يوحنا رمزي كاهن كنيسة مارمرقص بتورنتو وقد خدم معنا في مونترال قبلاً.
2. سافر الكهنة إلى كرمة بوسطن وقدموا تقرير الكنيسة لقدااسة البابا - حضر السمينار 14 أسقف وحوالي 200 كاهن.
3. يعقد مؤتمر الخريجين من 25 - 27 سبتمبر.
4. وصلت نتائج بروكلين بالعربية والإنجليزية لعام 2010.
5. يوافق عيد الصليب المقدس يوم الأحد القادم.
6. تحتفل كنيسة مارمرقص بتورنتو بمرور 45 سنة على بدء الخدمة في شمال أمريكا - وكذلك على كهنوت أبونا مرقص مرقص.
7. يعقد إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الثلاثاء القادم الساعة 11 صباحاً.

CHURCH NEWS

1. His Grace Bishop Reweis blessed us today, and also served with us Hegomen Yohanna Ramzy, priest of Saint Mark Church of Toronto, he also did serve with us in Montreal before.
2. The priests had travelled to Saint Mary Vineyard in Boston and they presented the church report to His Holiness the Pope. The seminar was attended by 14 bishops and about 200 priests.
3. The graduates convention will be from 25 - 27 september.
4. The bookstore received the Brooklyn calendar for the year 2010 in both languages English and Arabic.
5. Next Sunday will be the feast of the Holy Cross.
6. The Saint Mark Church in Toronto is celebrating the 45th anniversary of the beginning of the service in North America as well as the priesthood of father Morcos Morcos.
7. The meeting of Saint John the beloved will be held next Tuesday at 11:00 a.m.